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رهبر معظم انقلاب: جنگ نرم، صحنه رویارویی دروغ های بزرگ 
با واقعیت های تردیدناپذیر است.

اخبار ادبی و هنری

مدعیان اصلاح طلبی خواستار شلاق زدن 
به یک منتقد سینما شدند!

برخی از سینمایی نویس های رسانه های اصلاح طلب، خواستار شلاق زدن به 
یک منتقد سینمایی شدند!

پس از اظهارات مســعود فراستی در برنامه اخیر »هفت« که مطابق بیانات 
آیت الله جوادی آملی، فیلم اخیر کمال تبریزی را »دیاثت فرهنگی« دانسته بود، 
برخی از فعالان رسانه ای شبه روشنفکر، خواستار شلاق خوردن این منتقد شدند.

این جریان، با یادداشت کیوان کثیریان، ستون نویس سینمایی روزنامه شرق 
و دبیر انجمن منتقدان خانه سینما آغاز شد. وی در این یادداشت که در فضای 
مجازی منتشر شد، نوشت: »... به طور قطعی و مسلم، مسعود فراستی با به کار 
بــردن کلمات رکیک روی آنتن زنده علیه کمال تبریزی در آخرین برنامه هفت 

مستوجب تحمل 74 ضربه شلاق است.«
این یادداشــت، با استقبال رسانه های جریان  موسوم به اصلاح طلب و مثلا 

اعتدال گرا مواجه شد و بسیاری از این رسانه ها، این نوشته را بازنشر دادند!
اما فراســتی در توضیح این مسئله به سایت سوره سینما گفت: چیزی که 
مــن در هفت گفتم به دقت بر مبنای صحبــت آقای جوادی آملی که از دیاثت 
سیاســی و اقتصادی حرف زده بودند و آن جمله  فوق العاده شان که گفته بودند 
اصطلاح دیاثت در مورد کسانی است که راه نفوذ بیگانگان را در فضای اقتصادی 
و یا سیاسی به روی کشور می گشایند گفته شد.... گفتم همان طور که می شود 
بر مبنای صحبت یک عالم، دیاثت سیاســی و اقتصادی داشــت پس می شــود 
دیاثت فرهنگی هم داشــت که یکی از مثالهایش همین فیلم )فیلم اخیر کمال 

تبریزی( است.
وی تصریــح کرد: این کلمه را به خیلــی از فیلم های وطن فروش که جایزه  

جشنواره ها را گدایی می کنند می شود تعمیم داد.
این منتقد سینما همچنین به کتاب »بنی آدم« نوشته محمود دولت آبادی 
اشــاره کرد و گفت: من گفتم این کتاب کلاهبرداری ادبی اســت. قصه و رمان 
نیست و صرفا یک کلاهبرداری است. من دارم اثر را نقد می کنم با شخص کاری 

ندارم و سر حرفم هم هستم.
فراســتی همچنیــن در گفت و گو با خبرگزاری بســیج، دربــاره حمایت 
مالی خواهر پادشــاه قطر بزرگترین خاندان حامی تروریســم در منطقه از فیلم 
»فروشــنده« اصغر فرهادی گفت: من فیلم را ندیده ام که راجع به فیلم صحبت 
کنم ولی چنین حامیانی آدم را شکل خودشان می کنند. راجع به جایزه آن هم 
که باید گفت جایزه سوم چهارم جشنواره )کن( است و این همه هیاهو در مورد 
آن شده است. حمایت چنین کشوری از فیلم فروشنده اگر موجب سرافکندگی 

نباشد قطعا افتخار نیست.
نمایشگاه كاریكاتور هولوكاست 
امروز به كار خود پایان می دهد

آییــن اختتامیه دومین نمایشــگاه کارتون و کاریکاتور هولوکاســت امروز 
دوشــنبه 10 خرداد بــا حضور جمعی از اهالی فرهنــگ و هنر در حوزه هنری 

برگزار می شود.
در این مراسم، اسامی برگزیدگان این مسابقه اعلام و از آن ها تقدیر می شود.
علی رغم تبلیغات منفی رسانه های غربی و فشارهای صهیونیست ها، در این 
مسابقه از 50 کشــور جهان، هنرمندان کاریکاتوریست آثارشان را ارائه کردند. 
864 اثر به مسابقه کارتون و کاریکاتور هولوکاست ارسال شده است. جوایز این 
مســابقه نیز در دو بخش در مراسم اختتامیه اهدا می شود. در بخش کارتون به 
رتبــه اول، 12 هزار دلار، رتبه دوم، 8 هزار دلار و رتبه ســوم 5 هزار دلار اهدا 
می شــود. همچنین در ایــن بخش به 5 هنرمند، هر کدام یــک هزار دلار اهدا 
می شود. در بخش چهره یا پرتره نیز به نفر نخست 7 هزار دلار، نفر دوم 5 هزار 

دلار و نفر سوم 3 هزار دلار اهدا می شود.
پس از پایان کار نمایشگاه هولوکاست، آثار این نمایشگاه در فضای مجازی از 
طریق دو سایت ایران کارتون و هنر مقاومت برای بازدید علاقه مندان به نمایش 

گذاشته خواهد شد.
اولین كتاب عكس 

درباره مقاومت سوریه رونمایی می شود
کتاب »روایت ســفر سوریه« که اولین کتاب مجموعه عکس های سوریه در 

جهان است، امروز رونمایی می شود.
به گزارش خبرنگار کیهان، مراســم رونمایی از کتاب عکس های ســفر به 
ســوریه امروز با حضور خانواده شــهیدان همدانی، همت، دستواره، تندگویان و 
کریمی و جمعی از اهالی فرهنگ و هنر در فرهنگسرای اندیشه برگزار می شود. 

همچنین سفیر سوریه در تهران هم شاید در این مراسم حضور پیدا کند. 
کتاب »روایت سفر به سوریه« نخستین کتاب در جهان با موضوع عکس های 
جنگ سوریه محسوب می شود. این کتاب حاصل حضور چهار ماهه محمد تاجیک 
در تابســتان 1392 در سوریه اســت که با 217 عکس، جریان زندگی مردم در 
خلال جنگ را به تصویر کشیده است. محمد تاجیک، پدیدآورنده این عکس ها، 
کتاب خود را به سردار شهید حسین همدانی از فرماندهان نبرد با تکفیری ها در 
سوریه تقدیم کرده اســت. همچنین جان گراروپ، یکی از مطرح ترین عکاسان 

خبری جهان نیز مقدمه این کتاب را نوشته است.
مراسم رونمایی از کتاب »روایت سفر به سوریه« که توسط انتشارات نارگل 
منتشــر شده است، امروز دوشنبه 10 خرداد ساعت 18 در فرهنگسرای اندیشه 

برگزار می شود.
امروز در اختتامیه جشنواره فیلم مدافعان حرم

هنرمندان از خانواده شهدای مدافع حرم 
تجلیل می كنند

در مراسم اختتامیه نخستین جشنواره فیلم مدافعان حرم، خانواده شهدای 
مدافع حرم تقدیر می شــوند. در این مراسم ترانه جدید علیرضا افتخاری درباره 

مدافعان حرم رونمایی می شود.
به گزارش خبرنگار کیهان، مراسم اختتامیه نخستین جشنواره فیلم مدافعان 
حرم از ساعت امروز دوشنبه 10 خرداد در تالار همایش های صدا و سیما برگزار 

می شود.
حمید یادروج، دبیر جشــنواره فیلم مدافعان حرم در گفت وگو با خبرنگار 
کیهان گفت: به احتمال بســیار زیاد، حجت الاسلام گلپایگانی رئیس دفتر مقام 
معظم رهبری در این مراســم حضور خواهد یافت. در مراسم اختتامیه نخستین 
جشنواره فیلم مدافعان حرم، شخصیت هایی چون سردار حسین سلامی جانشین 
فرمانده ســپاه و علی عسگری رئیس سازمان صداوسیما سخنرانی خواهند کرد. 
همچنین بیانیه هیئت داوران جشــنواره فیلم مدافعان حرم نیز توسط ابراهیم 

حاتمی کیا قرائت می شود.
وی افزود: تقدیر از خانواده شــهدای مدافع حــرم، از دیگر برنامه های این 
مراســم اســت. همچنین برخی از هنرمندان از جملــه داریوش ارجمند هم به 

سخنرانی درباره این شهدا خواهند پرداخت. 
یادروج اضافه کرد: در مراســم اختتامیه جشــنواره فیلم مدافعان حرم که 
جعفر خســروی آن را اجرا می کنــد، ترانه جدید علیرضا افتخــاری با موضوع 
مدافعان حرم نیز رونمایی می شــود. نمایش گزیده ای از فیلم های بخش مسابقه 
جشنواره، رونمایی از تمبر جشنواره و تقدیر از برگزیده های این جشنواره در دو 
بخش نماآهنگ و مستند هم از دیگر برنامه های مراسم اختتامیه جشنواره فیلم 

مدافعان حرم است.
واكنش گسترده به حركت چندش آور 

همكار فائزه هاشمی!
همکار فائزه هاشــمی در روزنامه زن، با اعتراض گســترده کاربران فضای 

مجازی روبرو شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، شادی صدر، وکیل و روزنامه نگار فراری، اخیرا با 
انتشار عکسی مبتذل از خود در یکی از شبکه های اجتماعی  ، به ساحت مقدس 

حضرت امام حسین )ع( اهانت کرد.
به دنبال این اهانت و رفتار ســخیف، موجــی از اعتراض کاربران پا گرفت. 
»عقده ای«، »همپالگی بهایی ها«، »حامی همجنسبازان«، »دیکتاتورهای وقیح«، 
»تروریست های فرهنگی«، »حامی فاســد فتنه 88« و... تنها گوشه کوچکی از 

واکنش مردمی نسبت به اهانت چندش آور شادی صدر توصیف می شود.
نمایش غیرقانونی فیلم سیاه!

در حالی که مدت زمان اکران یک فیلم ســینمایی به سر آمده است، برخی 
سینماداران همچنان به نمایش غیرقانونی آن فیلم ، ادامه می دهند.

به گزارش خبرنگار کیهان، سینماداران متخلف، نبود فیلم مناسب را دلیل 
نمایش غیرقانونی »ابد و یک روز« توصیف می نمایند.

مضحک اینکه برخی از این سینماداران هم، در ساعات پایانی شب مبادرت 
به نمایش فیلم یاد شده می کنند.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

روزی كه ستمكار از شدت حسرت 
دست خود را می گزد

»و )به خاطرآور( روزی را که ســتمکار دست 
خود را )از شدت حسرت( به دندان می گزد، وی 
می گوید: ای کاش با رسول )خدا( راهی برگزیده 

بودم!
ای وای برمن، کاش فلان )شــخص گمراه( را 

دوست خود انتخاب نکرده بودم!«
فرقان- ۲۷

در بیانیه سازمان حج و زیارت مطرح شد

دلایل تعطیلی حج تمتع امسال
سازمان حج و زیارت در بیانیه ای دلایل منتفی شدن حج 

تمتع سال 95 را تشریح کرد.
به گزارش  خبرگزاری فارس، سازمان حج و زیارت در خصوص 
عدم برگزاری حج تمتع 95 بیانیه ای صادر کرد که به این شرح است:
به اطلاع مردم شــریف ایران ومشــتاقان زیارت بیت الله الحرام 
می رساند بعثه مقام معظم رهبری  و سازمان حج و زیارت برای حضور 
حجاج  کشــورمان در مراسم حج سال 1395 طبق روال سال های 

گذشته  اقدامات گسترده و مستمری را انجام داده اند.
1( نگاه جمهوری اسلامی ایران به حج و عمره، نگاهی معنوی، 
وحــدت آفرین، توســعه بخشِ اخُوت دینی و اســلامی و پرهیز از 
فرقه گرایی و طایفه گری بوده و هست و شرکت با شکوه حجاج ایرانی 
در نمازهای جماعت مسجدالحرام و مسجدالنبی)ص(، توجه جدّی 
بــه تلاوت قرآن کریم و اهتمام به دعا و مناجات با حضرت احدیت، 
شاهد بر این است که جمهوری اسلامی ایران به مراسم حجّ نگاهی 

فرا ملّی داشته و دارد.
2(جمهوری اسلامی ایران از حج گذشته، برنامه ریزی برای حج 
امسال را آغاز و نسبت به فراهم ساختن مقدمات برگزاری حج 95 
اقدامات لازم را بعمل آورد و از آن زمان تا کنون هیچگونه تردیدی 
برای اقامه حج نداشته و همچنان مصمّم به برگزاری حجّی با شکوه 

می باشد.
3( دور اول مذاکرات حج تمتع امســال علی رغم پیگیری های 
جمهوری اسلامی ایران برای امضای به موقع تفاهم نامه حج، به علت 
همکاری نکردن مســئولین سعودی تحت تاثیر مسائل سیاسی، به 
جای دی ماه 94 با 3 ماه تأخیر در اواخر فروردین 95 انجام شد که 
به دلیل عدم قبول صدور ویزا در داخل کشور و عدم امکان استفاده 

از هواپیمایی جمهوری اسلامی و موارد دیگر ناتمام ماند.
4( برای دور دوم مذاکرات علی رغم وعده های مسئولین عربستان، 
روادید برای سفر دوم هیئت ایرانی با 45 روز تأخیر و پس از انتصاب 
وزیر جدید حج عربستان صادر شد و نهایتاً هیئت جمهوری اسلامی 
ایران با دعوت رســمی وزیر جدید حج عربستان و قول مساعد حل 

مشکلات در مورخ پنجم خرداد ماه 95 عازم این کشور شد.
5( در گفت وگوهای این دوره ضمن حل مشــکل صدور روادید 
در ایران و اســتفاده از هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران در انتقال 
حجاج کشــورمان تلاش گردید تا با توجه به حوادث تلخ گذشــته 
شــرایط اعزام حجاج ایرانی را با اطمینان از »تأمین امنیت و حفظ 
عزت وکرامت حجاج« فراهم آید که به علتّ ناهماهنگی در سطوح 
عالی عربستان و تأثیر نگاه سیاسی بر مسائل حج، به این مطالبات 

پاسخ مثبت داده نشد.
6( با وجود ادّعای طرف ســعودی برای حل مســائل کنسولی، 
تاکنون هیچ توافق مکتوبی در این خصوص بین مســئولین وزارت 
امور خارجه عربســتان با وزارت امور خارجه ســوئیس براســاس 

کنوانسیون های بین المللی صورت نگرفته است.
7( عربستان سعودی علی رغم تبلیغات سوء رسانه های خود، تحت 
تأثیر فضای سیاســی بین دو کشور، حج را به مسائل سیاسی گره 
زده و بر همین مبنا متن تفاهم نامه متداول و هر ساله را تغییر داده 
است. لذا این دولت سعودی است که ضمن بهره برداری سیاسی از 
حجّ و حرمین شریفین،  با حقّ مسلم مردم شریف ایران برای انجام 
مناسک حجّ مخالفت به عمل آورده و صدّ عَن سَبیلِ الّله نموده است.

8( اکنون با عنایت به از دســت دادن زمان برای برنامه ریزی و 
تدارکات امور حجاج ایرانی و عدم تأمین مطالبات به حق جمهوری 
اســلامی اعلام می شــود که به دلیل استمرار کارشکنی های دولت 
ســعودی زائرین عزیز جمهوری اسلامی ایران از حضور در مراسم 
حج تمتع سال جاری محروم می شــوند که مسئولیت آن بر عهده 

دولت عربستان سعودی است.
وزیر ارشاد در جمع خبرنگاران مطرح کرد

حج امسال امکان پذیر نیست
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اعلام خبر منتفی شدن 
حج امسال، گفت: تعمدی از طرف دولت عربستان وجود دارد 
برای اینکه زائران ایرانی به طور رسمی نتوانند امسال حج 
تمتع را بجای آورند، بنابراین لازم بود ما نیز به طور صریح 

اعلام موضع کنیم.
به گزارش خبرگزاری فارس، علی جنتی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در حاشیه همایش بزرگداشت فعالان اقامه نماز در پاسخ 
به ســؤال خبرنگاران در خصوص اینکه آیا حج امسال منتفی است 
یا خیر، گفت: قرار بود تا امروز )یکشــنبه 9 خرداد( صبر کنیم. اگر 
مقامات عربستان، نکاتی را که مورد توجه ما بود پاسخ دادند، دنبال 
کنیم ولی با توجه به نوع برخوردی که داشتند، در دو دور مذاکراتی 
هیئت ایرانی با عربســتان و ایجاد مانع و کارشکنی که ما در رفتار 
مقامات عربستان دیدیم، عملًا امکانپذیر نیست که حج تمتع امسال 

انجام شود.
وی در پاسخ به سؤالی مبنی براینکه معاون وزیر خارجه عربستان 
ابراز داشــته که ایران در ماجرای حج امســال خیلی جدی نبوده 
اســت، تصریح کرد: وزیر خارجه عربســتان بی خود می گوید، اینها 
جوسازی های رسانه ای است و می خواهند کارشکنی های خودشان 

را بپوشانند.
جنتی اظهار داشت: به هر حال ما آنچه برایمان مهم بود و بر آن 
تاکید داشتیم، بحث تأمین امنیت زائران است؛ با توجه به پیشینه ای 
که دولت عربستان دارد که در سال گذشته منجر به شهادت بسیاری 
از زائران ایرانی و سایر کشورهای اسلامی شد و در سال های قبل تر 
هم دســتگیری های مختلفی به بهانه های واهــی از حجاج ایرانی 
صورت می گرفت، بنابراین ما هیچ وسیله ای برای حمایت کنسولی 

شهروندان مان در عربستان نداریم.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی ادامه داد: بحث رعایت و حفظ 
حرمت زائران ایرانی از دیگر مواردی اســت که بیشتر مورد تأکید 

ما بوده است که مقامات عربستان برای این هم پاسخی نداشتند.
وی ابراز داشــت: در زمینه های اجرایی هم عملًا 4 ماه زمان را 
از دست داده ایم و امکان اینکه بتوانیم امکان اقامتی را برای زائران 
فراهــم کنیم و قراردادهایی که باید ببندیم و... همه این زمان را از 

دست داده ایم.
جنتی خاطرنشان کرد: استنباط من این است که یک تعمدی از 
طرف دولت عربستان برای اینکه زائران ایرانی به طور رسمی نتوانند 
امسال حج تمتع را به جای آورند صورت گرفت، لذا لازم بود ما نیز 

صریحاً اعلام موضع کنیم.

نمایندگان مجلس و فعالان سیاسی در واکنش 
به ناکامی  عارف برای تصدی ریاســت مجلس 
تاکید کردند: توهم پیــروزی اصلاح طلبان در 
انتخابات مجلس و خبرگان به این دلیل است که 

فکر می کنند تهران کل ایران است.
مصطفی کواکبیان منتخب اصلاح  طلب مردم تهران 
در مجلس دهم شورای اسلامی در گفت وگو با  تسنیم 
در ارزیابی خود از ترکیب هیئت رئیسه موقت مجلس 
دهم، گفت: در حال حاضر این ترکیب خوب اســت 
اما می شــد خیلی بهتر از اینها باشد.اگر اصولگرایان 
پیشــنهادی که به آنها دادیم می پذیرفتند، بلاشک 

ترکیب قوی تر و مطلوب تری را شاهد بودیم.
وی افزود: البته واقعیت )انتخابات هیئت رئیسه( 
چیز دیگری بود. بعضاً اشخاصی با ما »عکس یادگاری 
گرفتنــد و زنبیل خودشــان را جای دیگــر بردند«. 
گرفتاری ما این اســت که این اشخاص از لیست امید 

میثاق نامه را امضا کردند اما به لاریجانی رأی دادند.
کواکبیان با تأکید بر »واقعاً برای دوســتان خودم 
متأسفم که مسیر را چنین پیش  بردند«، خاطرنشان 
کرد: اگر آن عده پای کار فراکسیون می ایستادند، قطعاً 
نتیجه به عکس می شد. مطمئنم 50 نفر از لیست امید 

به  آقای لاریجانی رأی دادند.
»امید« طبل توخالی بود

حمیدرضا ترقی عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه 
اســلامی در گفت وگو با فارس، با اشــاره به انتخابات 
هیئت رئیسه مجلس دهم اظهار داشت: این اقدام آقای 
عارف برای مشخص کردن وزن جریان اصلاح طلب تا 
اندازه ای توانست توهم پیروزی اصلاح طلبان را از بین 
ببرد و القای پیروزی دروغین را برطرف کرد که طبل 

توخالی بیش نبود.
وی با تأکید بر اینکه اصلاح طلبان 2 - هیچ باختند،  
تاکید کــرد: امروز هم مجلس خبرگان و هم مجلس 
شــورای اسلامی در ریاست شــخصیت های سیاسی 
مقابل اصلاح طلبان قرار دارد. بنابراین اصلاح طلبان به 
سمت واقع بینی حرکت کنند و دست از توهم بردارند.

نتیجه دهن کجی به احزاب اصلاح طلب
محمدزارع فومنی دبیرکل حزب مردمی اصلاحات، 
با اشاره به انتخابات هیئت رئیسه مجلس دهم گفت: 
آقای عارف و دوستان شــان اگر به احزاب اصلاح طلب 
احترام می گذاشــتند و دهن کجی نمی کردند امروز 
نتیجه این نبود. افــرادی را وارد مجلس کرده اند که 

هیچ رگ و ریشه ای در اصلاح طلبی ندارند.

وی تأکید کرد: ای کاش شــورای سیاست  گذاری 
اصلاح طلبان پیشنهاد احزاب اصلاح طلب درباره ریاست 
مجلس را جدی تر می  گرفت و عارف را منصرف می کرد 

و رقابتی شکل نمی گرفت.
شکست سیاست »تکَرار می کنم«

پرویز امینی تحلیل گر مسائل سیاسی در گفت وگو 
با فارس، با اشــاره به انتخاب علی لاریجانی به عنوان 
رئیــس مجلس دهم و پیام های ایــن انتخاب،  اظهار 
داشت: شکست دیگر در انتخابات هیئت رئیسه امروز 
»شکست نمادگرایی در سیاست ورزی« بود که نماد آن 
نیز خاتمی است؛ این مسئله نشان داد سیاست، محدود 
به سیاست ورزی نمادین نیست که آقای خاتمی گفت 
»تکرار می کنم به هر دو لیســت رأی بدهید« و فکر 
کردند پیروز انتخابات شده اند، اما در حال حاضر هم 
در خبرگان و هم در مجلس ریاســت به گونه ای رقم 

خورده که نتیجه دلخواه آنها به دست نیامده است.
توهم پیروزی اصلاحات از سال88 تا 95

محمد کاظم انبارلویی مسئول سیاسی حزب موتلفه 
با بیان اینکه آرای عارف و لاریجانی نشان داد رقابت 
اصولگرایان و اصلاح طلبان مجلس دهم به هم نزدیک 
نیست، گفت: توهم پیروزی اصلاح طلبان در انتخابات 

مجلس و خبرگان به این دلیل است که فکر می کنند 
تهران کل ایران است.

وی خاطر نشان کرد: تهران یکی از شهرهای بزرگ 
کشــور است و آنها با این توهم در سال 88 نیز دست 
به آشوب زدند، در صورتی که تهران کل ایران نیست 

و رأی ملت را باید در گستره جغرافیایی ایران دید.
دادن  نشــان  وارونه  به  اصلاح طلبان عادت 

شکست ها دارند
محمد حسین قائدشرف دبیر دفتر تحکیم وحدت 
در گفت وگو با فارس با اشاره به شکست اصلاح طلبان 
در انتخابات مجلس خبرگان و مجلس شورای اسلامی، 
اظهار داشت: اینکه رسانه های اصلاح طلب پیروزی در 
انتخابات را به حامیان و طرفداران خود مخابره کردند، 
درحقیقت به طرفداران خود خیانت کردند. چراکه با 
نتیجه امروز مجلس خبرگان و شورای اسلامی عیان 

شد که آنها در اقلیت هستند.
وی با بیان اینکه اصلاح طلبان تنها در رسانه هایشان 
پیروز انتخابات بودند و نه در واقعیت، خاطر نشان کرد: 
اصلاحات باید در انتخابات مجلس خبرگان و شورای 
اسلامی شکست را بپذیرند، البته آنها عادت به وارونه 

نشان دادن شکست های خود دارند.

واکنش ها به ناکامی نامزد اصلاح طلبان در انتخاب رئیس مجلس 

عده ای با لیست امیدعکس یادگاری گرفتند
اما زنبیل را جای دیگری بردند!

رئیس جمهور  کشورمان تاکید کرد: مذاکرات 
سیاسی و راه حل های مسالمت آمیز تنها راه تامین 

امنیت پایدار و حل مشکلات منطقه ای است.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری 
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور کشورمان 
روز یکشنبه در دیدار پاولو کلیمکین وزیر امور خارجه 
اوکراین گفت: روابط جمهوری اسلامی ایران و اوکراین 
همواره روابط خوب و روبه رشد بوده و تهران خواهان 

تقویت این روابط دوستانه است.
وی با اشاره به امکانات و توانمندی های گسترده 
برای همکاری  دو کشور از جمله ظرفیت های موجود 
در حوزه هــای انرژی و ترانزیت، افزود: این امکانات و 
توانمندی ها می تواند در مســیر تقویت همکاری های 
مشــترک و منطقه ای به ویژه در حوزه اقتصادی بکار 

گرفته شوند.
تقویــت همکاری های بخش  رئیس جمهــوری، 
خصوصی دو کشــور را ضروری خواند و ابراز داشت: 
همــکاری میــان بانک های دو کشــور، راه توســعه 
همکاریهای مشــترک اقتصادی و تجاری را هموارتر 

می سازد.
روحانی با بیان اینکــه ثبات و آرامش در منطقه 
شرق اروپا برای ایران مهم است، گفت وگو، مذاکرات 
سیاسی و راه حل های مسالمت آمیز را تنها راه تامین 

امنیت پایدار و حل مشکلات منطقه ای دانست.

روحانی در دیدار وزیر خارجه اوکراین:

مذاكرات سیاسی تنها راه حل مشکلات منطقه ای است

کلیمکیــن وزیر خارجه اوکراین نیز در این دیدار 
از ایران به عنوان کشــوری بــزرگ با تاریخ عمیق و 
فرهنگ غنی نــام برد و تاکید کرد که کیف خواهان 
روابطی خوب، عمیق  و رو به جلو با جمهوری اسلامی 

ایران است.
 وی خاطرنشــان کرد: در نقشــه راهی که برای 
تعمیق روابط کیف با تهران طراحی شــده، خواهان 
روابطــی صمیمی در همه حوزه ها از جمله در عرصه 
اقتصادی، کشــاورزی و انرژی با جمهوری اســلامی 

ایران هستیم.
تأکید بر ارائه تسهیلات کنسولی 

برای تجار ایرانی در کیف 
همچنین محمدجــواد ظریف در دیدار با  »پاولو 
کلیمکین« وزیر امور خارجه اوکراین با ارزیابی مناسبات 
دو کشور اظهار داشت: روابط دوجانبه روند طبیعی و 
رو به جلو دارد و ســفر هیئــت اقتصادی اوکراین به 
جمهوری اسلامی ایران، چشــم انداز مناسبی دارد و 
زمینه های گسترش همکاری های اقتصادی و صنعتی 

دو کشور فراهم شده است.
وی با اشــاره به ظرفیت های گســترده همکاری 
دوجانبه تهران -کی یف در زمینه های آموزشی عالی، 
علمی، فناوری، انرژی، تجهیزات نیروگاهی و انرژی های 
تجدیدپذیر و کشاورزی ابراز امیدواری کرد با افزایش 
رایزنی های مقامات فیمابین و فراهم شدن تسهیلات 
روان روادیــدی برای صاحبــان صنایع و تجار، بتوان 
زمینه های ارتقای مناسبات دو کشور را فراهم ساخت.
ظریف با اشــاره به ظرفیت هــای همکاری های 
فرهنگی، توریسم و تبادل پیرامون میراث فرهنگی و 
در بخش های علمی و تبادل اساتید ابراز امیدواری کرد 

مراودات در این زمینه شاهد تحرک بیشتری باشد.
وی همچنین در این دیــدار آخرین دیدگاه های 
جمهوری اسلامی ایران پیرامون عراق، سوریه و یمن 

را تبیین کرد.
وزیر امور خارجه اوکراین نیز در این دیدار با اشاره 
به روابط مستحکم بیش از دو دهه بین دو کشور اظهار 
داشت: ما علاقه مندیم روابط و مناسبات دو کشور را در 
تمام سطوح سیاسی و اقتصادی و با افزایش رایزنی های 

بین مقامات دو کشور گسترش دهیم.
وی با تشــریح راه های ایجاد تسهیلات کنسولی 
آسان تر خواهان افزایش رایزنی بین مقامات کنسولی 
وزارت خارجه دو کشور برای یافتن راهکارهای جدید 

فراروی دو کشور شد.

سفیر کشورمان در کابل توافقنامه سه جانبه 
ایران، افغانستان و هند درباره بندر چابهار را گامی 
در مسیر تقویت همکاری های منطقه ای برشمرد و 
گفت: این توافق به روی سایر کشورها نیز باز است.

محمدرضا بهرامی ســفیر جمهوری اسلامی ایران 
در افغانســتان در گفت وگو بــا خبرگزاری آنا در مورد 
ســفر اشــرف غنــی، رئیس جمهوری افغانســتان به 
تهران و نشســت ســه جانبه و تاثیرات آن گفت: سفر 
رئیس جمهوری افغانســتان با هدف امضای سند سه 
جانبــه، موافقتنامه تاســیس دالان حمل و نقل و گذر 
بین المللی با محوریت بندر چابهار بین سه کشور ایران، 
افغانستان و هند صورت گرفت و در بعد دو جانبه، بسته 
همکاری های دو کشور و انعقاد سند جامع همکاری ها 
که در واقع می توان آن را نقشه راه روابط دو طرف در 

سال های آتی قلمداد کرد.
سفیر کشــورمان در کابل ضمن رد هرگونه تاثیر 
منفی این توافق بر روابط ایران و پاکســتان، تاریخچه 
مناسبات دو طرف را پشتوانه قابل توجهی برای استمرار 
و تقویت مناسبات دانست و این توافق را به روی دیگر 

کشورها باز عنوان کرد.
بهرامی درباره مشکلات مربوط به استفاده از منابع 
آبی رود هیرمند بین ایران و افغانســتان که در دیدار 
اخیر رئیس جمهوری افغانستان با مقام معظم رهبری 

مورد تاکید ایشان بوده و برنامه دولت برای این موضوع 
گفت: درباره رودخانه هیرمند بین ایران و افغانســتان، 
توافقنامه ای منعقد شده اســت که هر دو طرف خود 
را بــدان پایبند می دانند. اجــرای این توافقنامه ظرف 
ســال های گذشته توســط بخش های دو طرف مورد 
بررســی قــرار گرفته و به مرحله اجرا درآمده اســت. 
برگزاری نشســت های کمیساران آبی هر دو کشور که 
دور شانزدهم آن اخیرا برگزار شد، فعال سازی این قرارداد 

محسوب می شود.
ســفیر ایران در کابل نقش سازنده و میانجی گرانه 
ایران را در کنفرانس بن، کمک به مردم کشوری همسایه  
برشمرد که برخوردار از یک تاریخ و فرهنگ بوده و با ما 

در یک حوزه تمدنی مشترک قرار دارند.
وی در ادامــه ضمن انتقاد از گفتار و رفتار دوگانه 
مدعیان فرامنطقــه ای در مبارزه با تروریســم تاکید 
کرد: ایران به  عنوان کشــوری که رفتاری صلح جویانه 
و مســالمت آمیز خصوصا در ســده های اخیر داشته و 
در صــف مقابله با افراط گرایی و تروریســم قرار دارد، 
لازم بود تا در کنــار جامعه بین  الملل اراده خود را در 
ایــن خصوص به نمایش بگــذارد. البته این نکته قابل 
بیان است که متاسفانه پاسخ درخوری از سوی برخی 
کشورهای فرامنطقه ای که داعیه مقابله با تروریسم را 

دارند، دریافت نکرد.

سفیر ایران در کابل تشریح کرد

توافق تهران، كابل و دهلی نو درباره چابهار
 گامی در مسیر تقویت  همکاری های منطقه ای

نایب رئیس گروه بســیج مردمی عراق 
)حشد الشعبی( در پاسخ به برخی کشورهای 
منطقه اعلام کرد؛ حضور فرمانده سپاه قدس 
ایران در عراق با درخواست دولت این کشور 

بوده است.
»ابو مهدی المهندس« نایب رئیس گروه بسیج 
مردمی )حشد الشعبی( عراق بدون ذکر مستقیم 
نام عربســتان، در پاسخ به این کشور تأکید کرد 
که عراقی ها برای بیرون راندن تروریسم به کسی 

نیاز ندارند.
المهندس در گفت وگو با برنامه »غیر المتوقع« 
شبکه السومریه عراق، در عین حال اظهار داشت 
که حضور مستشاران نظامی ایران در عراق مانند 
ژنرال »قاسم سلیمانی« فرمانده سپاه قدس این 
کشــور فقط با درخواســت دولت عراق صورت 

گرفته است.
ابو مهندس با دفاع از ایران و سردار سلیمانی 
گفت: »مستشاران ایرانی در رأس آنان برادر عزیز 
قاسم سلیمانی از آغاز جنگ در کنار  ما ]در عراق[ 
حضور دارند« و حضور وی »با درخواست دولت 
عراق و با توافق فرمانده کل نیروهای مسلح صورت 

گرفته است«.
به گزارش فارس، این مسئول عراقی همچنین 

اظهار داشت: »عراقی ها می توانند با امکاناتی که 
اکنون در دست دارند تروریسم را بیرون برانند... 
حشد الشعبی نیز هیچ طرح سیاسی ندارد و هدف 

ما فقط حمایت از روند سیاسی است«.
وزارت خارجــه جمهــوری اســلامی ایران 
نیز جمعه گذشــته اعلام کــرده بود که حضور 
مستشــاران نظامی ایران در عراق با درخواست 

دولت این کشور بوده است.
ژنرال سلیمانی نیز روز گذشته این مسئله را 
که حشد الشــعبی یک نهاد و گروه ایرانی است 
رد و تأکید کرد که عراق نیازمند مداخله دیگران

 نیست.
گفتنی است، چند روز پیش عادل الجبیر وزیر 
خارجه عربستان سعودی که گویا از پیروزی های 
نیروی مردمی عراق و شکســت تروریست های 
تکفیری ناراحت بود در گفت وگو با شبکه روسی 
»راشا تودی« به ایران و فرمانده نیروی قدس سپاه 

پاسداران حمله کرد.
او بــار دیگر در اظهار نظــری عجیب ضمن 
دخالت در امور داخلی عراق حضور سلیمانی در 
عراق را چون نتیجــه هماهنگی ایران و آمریکا 
نبوده، بلکه نتیجه هماهنگی ایران و عراق است 

منفی دانسته بود.

فرمانده حشد الشعبی: 

حضور سردار سلیمانی در عراق
 به درخواست بغداد است

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور از احتمال 
تحریم سایبری علیه کشــورمان خبر داد و گفت: 
ممکن اســت حوزه جدیدی از تحریم سایبری علیه 

کشور شکل بگیرد.
سردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند غیرعامل 
کشور در نمایشــگاه صنعت بومی سایبری با بیان »شاهد 
تحولات تهدیدات علیه کشورمان هستیم«، گفت: تهدیدات 
به لحاظ کمی و کیفی تغییر یافته اند و باید در فضای سایبر 
انباشــت قدرت کنیم. قدرت آینده قدرت سایبری است و 
باید به این فضا یک نگاه صنعتی داشته باشیم، اما متأسفانه 
نگاه محدودانه ای به توسعه شبکه ملی اطلاعات وجود دارد.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تأکید بر دفاع 
سایبری هوشمندانه از سرمایه و اقتصاد کشور تصریح کرد: 
امروز نمی توانیم نیروهای مســلح را خارج از فضای سایبر 
تلقی کنیم، منتهی حوزه های جدیدی از رقابت و جنگ در 
ضمن آن شکل می گیرد که به کارگیری پهپادهای شناسایی 

و تهاجمی نمونه ای از جنگ سایبری است.
وی از احتمال تحریم سایبری علیه کشورمان خبر داد 
و گفت: ممکن است حوزه جدیدی از تحریم سایبری علیه 
کشور شکل بگیرد و این نیازمند پایش فضا و شرایط دشمن 

است و هوشیاری بسیاری می طلبد.
سردار جلالی خاطرنشــان کرد: زمانی به دولت سابق 
هشدار دادیم که ما در آستانه تحریم های نفتی هستیم، اما 
آنها گفتند دنیا نمی تواند خودش را از نفت ایران محروم کند، 

سردار جلالی مطرح کرد

با احتمال تحریم سایبری علیه ایران نیازمند شبکه ملی اطلاعات هستیم
اما دیدیم که تحریم شــدیم؛ امروز هم هشدار می دهیم به 
تحریم سایبری، و باید وابستگی به آن در کشور به حداقل 
برســد و هوشــیاری به خرج دهیم و اولین قدم نیز توسعه 
شبکه ملی اطلاعات و حذف بهانه جویی در این زمینه است. 
همچنین سامانه های خارجی را بدون ارزیابی و کنترل مورد 

استفاده قرار ندهیم.
وی تأکید کرد: در زیرساخت های حیاتی و اساسی کشور 
از سامانه های خارجی استفاده می شود که باید مورد پایش 
قرار گیرند و هرکس در این زمینه کوتاهی می کند باید مورد 

بازخواست قرار بگیرد.
سردار جلالی در پایان با اشاره  به مورد حمله قرار گرفتن 
سایبری برخی مراکز آمریکایی تأکید کرد: من تعجب می کنم 
که چرا امروز وزارت خارجه ما در برابر محاکمه کردن چند 
جوان ایرانی در آمریکا به بهانه حمله آنان به زیرساخت های 
سایبری آن کشور موضع گیری نمی کند و به دنبال اقامه دعوی 
در این زمینه نیست. ظاهراً هنوز برای دوستان ما در وزارت 
خارجه معنای فضای سایبری تعریف نشده و فکر می کنند 

این فضا یک مفهوم انتزاعی است تا یک مفهوم سرزمینی.

این در حالی اســت که زمستان سال گذشته اخباری 
مبنی بر حذف شبکه ملی اطلاعات از برنامه ششم منتشر 
شد. پس از مطرح شدن موضوع حذف شبکه ملی اطلاعات از 
پیش نویس برنامه ششم و پیرو این حذف ابهامات پیش آمده 
درباره بودجه این شبکه در سال 95، معاون وزیر ارتباطات 
که متولی اجرای شــبکه ملی اطلاعات اســت توضیح داد 
که بودجه این پروژه در ســال آینده نیز تامین خواهد شد 
و تعهد داد که شــبکه ملی اطلاعات در بودجه ســال 95 

بی اعتبار نخواهد ماند.

تاکید  بسیج مستضعفین کشور  رئیس سازمان 
کرد: بسیج جامعه پزشکی هنوز روحیه دوران دفاع 
مقدس خود را حفظ کرده و ارزش های زیادی را در 
خدمت رســانی به مردم مناطق محروم خلق کرده 

است.
به  گزارش خبرگزاری بسیج، سردار محمدرضا نقدی 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین در جلسه شورای مرکزی 
بسیج جامعه پزشکی در سخنانی گفت: اقتصاد آمریکا یک 
اقتصاد ورشکسته است که با انحصارطلبی دانش، دزدی از 
چاه های نفت کشــورهای اسلامی و سایر منابع کشورهای 

تحت سلطه، خود را سرپا نگه داشته است.

وی افــزود: باتوجه به جهانی شــدن اقتصاد که حالت 
رقابتــی ایجاد کرده بخش عمده  تولید از آمریکا کوچ کرد؛ 
دیگر هیچ تولیدی در آمریکا به صرفه نیســت زیرا انرژی، 
نیروی انســانی، مواد اولیه، راه های رساندن کالا به بازار و 
تقریبا همه چیز در آمریکا گرانتر از همه جای دنیاســت؛ 
یعنــی تمام عواملی که در تولیــد دخالت دارند در آمریکا 

گران تر است و تولید به صرفه نیست.
 سردار نقدی ادامه داد: بنابراین آمریکا توان رقابت خود 
را در بازار از دســت داده  است و با دزدی نفت به بهانه های 
مختلف مانند آزادســازی کویت، و دزدی از چاه های نفت 
لیبی – کشوری که بدون دولت است و معلوم نیست چاه های 

نفت آن به دست کیست- ادامه حیات می دهد.
وی اظهار داشــت: یقین دارم همه آنچه از تجهیزات و 
کالاهای خارجی پزشکی که در ایران استفاده می کنیم قابل 
ساخت در کشور است و بسیج جامعه پزشکی باید مقتدرانه 
وارد کار شود و حتی از دولت در این خصوص مطالبه کند. 

ســردار نقدی با اشاره به اینکه  بسیج جامعه پزشکی 
ارزش هــای زیادی را در خدمت رســانی به مردم مناطق 
محروم خلق کرده اســت خاطر نشــان کرد: بسیج جامعه 
پزشکی هنوز روحیه دوران دفاع مقدس خود را حفظ کرده 
و ارزش های زیادی را در خدمت رســانی به مردم مناطق 

محروم خلق کرده است.

سردار نقدی:

آمریکا با دزدی نفت ادامه حیات می دهد
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